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СЕРВИС

Скорость контейнерных поез-
дов в Казахстане с начала года 
значительно увеличилась. Росту 
числа  транзитных контейнерных 
поездов способствует ускорен-
ный их пропуск по территории 
Казахстана.

Так, скорость контейнерного по-
езда, следующего из Китая в Турк-
мению, на казахстанском участке 
от станции Алтынколь до станции 
Болашак достигла 1300 километров 
в сутки. На сегодняшний день это 
один из лучших показателей на ев-
разийском пространстве.

Для ускоренного и безопасного 
пропуска контейнерных поездов 
максимально оптимизированы 
простои по станциям технического 
и коммерческого досмотров, смены 
локомотивов и бригад, сокращено 
время для осмотра составов и опро-
бования автотормозов. 

Заместитель председателя прав-
ления по логистике АО «НК «ҚТЖ» 
Павел Соколов отметил, что кон-
тейнерные перевозки в направле-
нии Туркменистана стремительно 
развиваются.

– Ожидается рост спроса на дан-
ном маршруте,  – подчеркнул он.

Павел Соколов также выразил 
готовность удерживать такие пара-          
метры скорости движения при ор-
ганизации транзитных контейнер-
ных поездов со станции Алтынколь 
до порта Актау, где в ближайшее 
время планируется запуск регу-
лярного фидерного сообщения на 
еженедельной основе.

В целом, такой прогресс благо-
приятно влияет на развитие тран-
зита через территорию Казахстана. 
Являясь основным показателем для 
осуществления перевозок, увеличе-
ние скорости позволит привлечь 
дополнительные объемы грузов на  
трансказахстанские маршруты. 

Алуа ТЛЕУБАЕВА

УСКОРЕННЫЙ ПРОПУСК

По итогам 2018 года наблюда-
ется положительная динамика 
роста количества реализованных 
билетов через почтовые отделе-
ния АО «Казпочта». Так, было 
реализовано около 220 тысяч 
билетов, таким образом, коли-
чество продаж за четыре года 
увеличилось более чем в 80 раз. 

Сервис покупки железнодорож-
ных билетов через почтовые отде-
ления АО «Казпочта» был запущен 
в 2015 году в целях улучшения 
удобств жителей отдаленных рай-
онов и сельских округов. 

На сегодняшний день приобре-
сти проездные документы (билеты) 
возможно через 233 кассы АО «Пас-
сажирские перевозки», более чем 
в 4500 частных билетных кассах, 
также через официальный сайт по 
продаже билетов без комиссии и 
другие интернет-ресурсы.

Вместе с тем, национальный пе-
ревозчик призывает граждан при 
приобретении билетов не пользо-
ваться сомнительными услугами 
посторонних лиц.

В случаях участия в незаконной 
перепродаже билетов сотрудников 
компании, необходимо направлять 
информацию на блог генерального 
директора АО «Пассажирские пере-
возки» для совместного решения 
проблем и возникающих вопросов.

Руслан РАХМЕТОВ

РАСТЕТ ПОКУПКА БИЛЕТОВ 

 

Представители железнодорож-
ных администраций  Польши, 
Германии, Ирана, Китая ознако-
мились с работой станции Алтын-
коль, сухого  порта  KTZE – Khorgos 
GateWay. Они  убедились в том, 
что транспортно-логистический 
хаб готов к большому объему 
грузов. 

Станция Алтынколь, распо-
ложенная на 293-м километре 
участка Жетыген – госграница,  
является внеклассной грузовой 
станцией. Здесь создана современ-
ная инфраструктура и внедрены 

передовые технологии  для  уско-
ренного осмотра вагонов. Станция 
оснащена автоматизированной 
системой контроля поездов и 
вагонов, системами «Инспекци-
онный досмотровой комплекс» 
и «Янтарь», которые позволяют 
оперативно вести контроль гру-
зов представителями таможенных  
служб и  на наличие допустимого 
уровня радиации. 

Одним из важных приоритетов 
станции является перевозка кон-
тейнерных поездов.   

Гостям также продемонстриро-
вали преимущества сухого порта, 
рассказали о возможностях ин-
фраструктуры, позволяющей ор-

ИНОСТРАННЫЙ ИНТЕРЕС

Осы мақсатта «Қазақстан те-
мір жолы» ҰК» АҚ   кейбір вок-
зал ғимараттарын жергілікті 
әкімдіктер меншігіне беріп, қала 
көркіне сай жаңғыртуды ұсынып 
отыр. Сондай нысандардың 
қатарына Алматы-1 және Алма-
ты-2 вокзалдары ғимараттарын 
жатқызуға болады. Алматы 
қаласының коммунальдық мен-
шігіне өткен вокзалдар заман та-
лабына сай өзгеруі тиіс. Әрине, 
мұндай тәжірибе бұған дейін де 
орын алғанын, бірақ вокзалдарды 
жергілікті билік балансына беру 
оң нәтиже бермегенін білеміз. Бұл 
жолы барлық кемшіліктер сарапқа 
салынып,  өткеннен сабақ алып, 
мәселеге жаңаша көзқараспен 
келуді қажет етеді. Алматы 
қаласының теміржол вокзалдарын 
қала меншігіне беру туралы 2018 

ЖАЙЛЫЛЫҚҚА ЖАҢАША КӨЗҚАРАС 
Вокзал – кез келген қаланың айнасы. Жолаушының ең алғашқы 
әсері қаланың кіреберіс қақпасынан басталатыны да шындық. 
Бүгінгі таңда елімізде  400-ден астам ірілі-ұсақты вокзалдар 
бар екен. Алайда олардың бәрі талаптан шығады деп айту 
қиын.  Сондықтан, бұқара халыққа қызмет көрсететін қоғамдық 
орындардың бірі вокзалдарда сервисті дамыту, жолаушы халыққа 
сапалы қызмет көрсетуді қамтамасыз ету – ұлттық компанияның  
ең басты ұстанымы  болып қала бермек.   

теулі жандарға да ақпараттық 
құрылғылар орнату да назардан 
тыс қалмаған. Жолаушылардың 
екінші немесе үшінші жолдарға 
қауіпсіз өтуі үшін инженерлік 
жүйелер және инфрақұрылымдар 
жетілдірілген. Реті келгенде айта 
кету керек, жобалық-сметалық 
құжаттама әзірге тек Алматы-1 
вокзалына ғана әзірленіпті, ал 
Алматы-2 вокзалы бойынша 
жобалық-сметалық құжаттама 
тек вокзал ғимаратын қала 
әкімдігі өз меншігіне қабылдап 
алғаннан кейін ғана қолға алы-
нады деп күтілуде. 

Орайы келгенде, жобада 
жолаушының  жайлылығы 
үшін барлық  жағдай қарас-
тырылғандығын ерекше атап 
кеткен орынды.  Жобада оты-
рып демалуға болатын бос 
орындардың көптігі, ғимарат 
ішіндегі ауаның реттеліп отыры-
луы, жоғары жылдамдықты WI-
FI қамтылуы, күту залдарының 
барынша жарық та жылылығына 
ерекше көңіл бөлінген. Алма-
ты-1 вокзалының ғимаратында 
конкорстық өтпенің аумағы 
кеңейіп, қосымша заманауи 
эскалаторлар мен лифттер 
орнатылмақ. Бұдан басқа, 
адамның табиғат аясын-
да отырғандай әсер беретін                                                             
басты залда жарық түсіріліп 
тұратын құлама су жасалса, 
екінші қабаттағы конкорстық 
өтпеге қарсы бетке декора-
тивті субұрқағы қойылмақшы. 
Вокзалдың айналасы да өзгеріске 
ұшырап, барынша жасыл же-
лекке оранады деп күтілуде. 
Сонымен қатар тамақтанатын 
орындар, басылымдарды сауда-
лайтын орындар, шағын мар-
кеттер, дәріханалар, айырбастау 
пунктері, балалар тауарлары, 
кофехана, төлеу терминалдары 
мен банкоматтар және өзге де 
қызмет түрлерінің барлығы дер-
лік қамтылуы көңілге қонымды. 
Мұндай өзгеріс Алматы-2 вок-
залына да қатысты болмақ. 
Тек содан кейін ғана вокзал 
ғимарттарының екінші тыны-
сы ашылады деп нық сеніммен 
айтуға болады. 

Асқар ИСАҚОВ жылдың 14 желтоқсанында «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ филиалы – Магистралдық 
желі дирекциясы мен Алматы 
қаласының әкімдігі бірлесе  жол 
картасын қабылдаған. Аталған 
жол картасына сәйкес Алматы-1 
және Алматы-2 вокзалдарының 
ғимараттары қала меншігіне 
беріледі. Вокзалдарды қала мен-
шігіне өткізу 2019 жылдың 1 шіл-
десіне жоспарланып отыр.

Алматының туристік аймаққа 
айналатынын  қаперге ала отыра, 
жолаушыларға сервистік қызмет 
көрсету бағытындағы «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ ұсыныстары құнды екендігін 
де еске сала  кеткен жөн.  Қазіргі 
таңда Алматы-1 вокзалын   қайта 
жаңғырту бойынша жобалық-
сметалық құжаттар әзірленіп,  
«Алматы-1 теміржол вокзалын 
жаңғырту» жұмыс жобасы «Мем-
сараптама» РМК бірыңғай порта-
лына жүктелген.  Бүгінде  аталған 

Участники четвертого заседания Совместной рабочей группы по  организации перево-
зок контейнерными поездами в сообщении Китай – Европа – Китай, состоявшегося в 
Алматы, посетили объекты хоргосского транспортно-логистического хаба. 

Ирина БЕКТИЯРОВА, 
Алтынколь

ганизовать мультимодальные пе-
ревозки. Обработка контейнеров, 
следующих в Европу, Централь-
ную Азию, по маршруту ТМТМ в 
Азербайджан, Грузию, Турцию, 
Иран осуществляется здесь в крат-
чайшие сроки – за 55 минут. 

В прошлом году KTZE – Khorgos 
GateWay обработал более 130 ты-
сяч ДФЭ, на сегодняшний день – 
уже 20 тысяч. По плану на этот 
год предстоит обработать до 200 
тысяч ДФЭ.

В завершение экскурсии за-
рубежные  делегации посетили 
Международный центр при-
граничного сотрудничества 
«Хоргос». Данный проект   за-

интересовал гостей, особенно 
возможность без визы и других 
формальностей посетить казах-
станскую и китайскую части меж-
дународного центра.  

Заместитель генерального ди-
ректора Китайских железных до-
рог Ли Вэньсинь впервые посетил 
транспортно-логистический хаб 
Казахстана и остался удовлетво-
рен увиденным. 

– Мы увидели, что созданы  
благоприятные условия для ро-
ста потока груза, в том числе 
контейнерных перевозок, и пер-
спективы сотрудничества наших 
стран, – отметил он.

Фото Максима МОРОЗОВА

жоба сараптамадан өткізілуде. 
Ал  вокзалға  жаңғырту 
жұмыстарын жүргізу тура-
лы мәселенің шешімі, Ал-
маты қалалық әкімшілігі 
оны өз меншігіне қабылдап 
алғаннан кейін шығарылады 
деп күтілуде.

Вокзал ғимараты келбетін 
түбегейлі өзгерту, әзірге 
қағаз жүзінде болса да, жоба 
өзінің әдемілігімен тартым-
ды көрінеді. Егер жүзеге асып 
жатса, жолаушылар мен қала 
қонақтары үшін көрнекті 
орындардың біріне айна-
луы әбден мүмкін.  Вокзал 
ғимараты:  операциялық, 
сервистік және қамтамасыз 
етуші деп үшке бөлінеді деп 
жоспарланған. Мәселен, 
операциялық аймақта опе-
рациялық,  таратушы,  кас-
са мен күту залдары және 

анықтама бюросы орнала-
сады. Ал сервистік аймаққа 
қол жүктерін сақтау каме-
расы, ана мен бала және 
транзиттік жолаушылардың 
ұзақ демалысына арнал-
ған бөлмелері, сервис-
орталығы, шағын мар-
кеттер, тамақтанатын 
орындар, сауда киоскілері, 
шаштараздар, әжетханалар 
болады. Қамтамасыз ету 
аймағында вокзал, станция 
басшылығы, вокзал бойын-
ша кезекшілер, санитарлық-
гигиеналық пункт және өзге 
де қызметтік нысандар  
орын тебеді. 

Сондай-ақ вокзал ғи-
маратында мүмкіндігі шек-

Таяу уақытта «Қорғас – Шығыс 
қақпасы» арнайы экономикалық 
аймағы аумағында тағы 12 жаңа 
өндіріс пайда болмақ. Бүгінде 
мұнда «Құрғақ порт» табысты 
жұмыс істеуде, бір құрамажем 
зауыты пайдалануға берілсе,  
екіншісінің құрылысы аяқталуға 
жақын. 

Екі кәсіпорын да экспортқа 
бағдарланған, осы күзде Алматы 
облысы, Панфилов ауданының 
диқандарынан егін қабылдап 
алмақ. 60 мың тоннадан астам 
астық құрамажем зауытында 
өңделетін болады. Оның құрылысы 
бір жыл бұрын басталған болатын. 
Қазірде ол іс жүзінде пайдалануға 
беруге дайын. Кәсіпорын Панфилов 
ауданының 100-ге жуық тұрғынын 
жұмыспен қамтамасыз етіп, жер-
гілікті диқандардан өңдеу үшін өнім 
қабылдамақ.

– Құрамажем – жануарлардың 
барлық түрлері мен топтары бойын-
ша  жартылай рационды жем. Тағы 
бір айта кетерлігі, біз Панфилов 
ауданы және АҚ сұраныстарын 
толықтай жауып отырмыз. Соны-
мен қатар Қытаймен арада сауда 
жүргізу үшін шамамен 40 пайыз 
экспорттық әлеуетіміз болады,– дей-
ді компанияның ресми өкілі Игорь 
Габидуллин. 

Бұл ауылшаруашылығы өнім-
дерін қайта өңдеу бойынша 
«Қорғас-Шығыс қақпасы» арнайы 
экономикалық аумағында салынған 
екінші кәсіпорын. Жақын күндері 
мұнда тағы бірнеше өндіріс орыны 
бой көтермек.

– Бүгінгі таңда еркін эконо-
микалық аймақ аумағында 12 
қатысушы жобаларын белсенді 
жүзеге асыруда. Бұл тағы да сол 
ауылшаруашылығы өнімдерін өңдеу 
бойынша, консервіленген өнімдер – 
джемдер, тосаптар шығарумен бай-
ланысты компания тобы. Компания 
екі жобаны жүзеге асырып отыр: 
біріншісі, бетон зауыты мен ар-
найы экономикалық аймақ резервті 
аумағындағы технопарк құрылысы. 
Өңдеу өнеркәсібінен бөлек мұнда 
тағы бірқатар жеңіл өнеркәсіп ашу 
жоспарлануда. Олар киім, аяқ киім 
шығаруға мамандандырылмақ, – деп 
атап өтті «Қорғас – Шығыс қақпасы» 
АЭА бас директорының орынбасары 
Асқар Ешенханов.

Әсел ШАЙХЫНОВА

ҚОРҒАС ҚАРҚЫНДЫ 
ДАМУДА   

В соответствии с постанов-
лением Президента РК о пере-
именовании города Астана в 
город Нур-Султан от 23.03.2019 
года и на основании писем АО 
«КТЖ – Грузовые перевозки»                                                                            
(исх. №ГП/2648-ш от 03.04.2019 г. 
и исх. №ГП/2698-ш от 04.04.2019 г.) 
внесены изменения в Тарифное 
руководство №4. 

В соответствии с документом 
произошло  переименование на-
званий станций: станции Астана 1  
на станция Нур-Султан-1; станции 
Астана-Нұрлы жол  на Нур-Султан-
Нұрлы жол.

Кроме того, произошло п е р е -
именование названий участков: 
Есиль – Астана-1 на Есиль – Нур-
Султан-1; Кокшетау-1 – Астана-1 
на Кокшетау-1 – Нур-Султан-1; 
Астана-1 – Сороковая  на Нур-Сул-
тан-1 – Сороковая; Астана-Нұрлы 
жол – Сороковая на Нур-Султан-
Нұрлы жол – Сороковая; Астана-1 
–  Астана-Нұрлы жол  на Нур-Сул-
тан-1 –  Нур-Султан-Нұрлы жол.

Жаныбек КЕНЕС

НОВОЕ ИМЯ
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2 АЙМАҚ

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Қызылорда

СЕМИНАР

АҚПАРАТ

Семинар қатысушыларын қабыл-
даған Қызылорда ЖТ бөлімшесінің ди-
ректоры Аманкелді Арысбаев семинар 
басталмас бұрын  қозғалыс қауіпсіздігін 
сақтау шараларын арттыруға қатысты 
жиын өткізіп, Ұлттық компания 
басшылығы талаптарының  орында-
луын, жіберілген кемшіліктердің себеп 
салдарларын талдап,  станция басшы-
ларына жекелей тапсырмалар жүктеді. 

Бөлімше басшысының  орынбасары 
Ерлан Айдаровтың басшылығымен 
басталған семинар еркін форматта 
өтіп, қозғалысты ұйымдастырушылар 
кездескен кемшіліктер мен оларды 
шешудің оңтайлы жолын ортаға сал-
ды. Жалпы алғанда аймақ станция-бе-
кеттерінен келген теміржолшылардың 
көкейде жүрген сауалдарының бәрі 
сөз болып,  пікірлер сарапқа салынды. 
Ұлттық компания белгілеген құжаттар 
мен технологиялық талаптар, «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ және еншілес кәсіпорындарда 
«Өндірістік қауіпсіздікті басқару 
жүйесін» (СУПБ) басшылыққа алып 
орындауды күшейту келісілді.  Баян-
дама жасаған  басшыларға   ұсыныстар 
айтылып, талқыланып олар қаперге 
алынды. Қазалы, Шиелі, Сексеуіл, 
Жосалы, Қорқыт және Қызылорда 
станциясының басшылары өндірістік 
жұмыстарды орындау барысында кезде-

сетін келдергілермен бөлісіп, оларды 
оңтайлы шешу жолдарын ақылдасты. 
Қозғалыс қауіпсіздігі бөлімінің басшы-
сы Бекжан Өтеулиев  станцияларда 
болсын, бекетте болсын жалпы аймақ 
теміржолшылары үшін кез-келген 
өндірістік жұмысты атқару кезінде 
маңызды саналатын құжат  – Өндірістік 
қауіпсіздікті басқару жүйесін» (СУПБ) 
басшылыққа алу қажеттігіне тоқталды.   

– Станциядағы бүкіл  қозғалысты 
станция кезекшісі, пойыз құрастырушы 
және машинист секілді  тасымалға 
қатысты  жауапты тұлғалар  терең 
меңгеруі керек. Барлық станциялық 
жұмыстың басты кейіпкерлері осылар, 
олардың  бірінің екіншісіне дұрыс ко-
манда беруі, өзара түсінісіп жұмыс жа-
сауы бекет жұмысының  түп нәтижесі. 
Бір жағдай орын алса, маневрлік жұмыс 
жасайтын машинисті кінәлаймыз неме-
се  пойыз құрастырушыны жазғырамыз,  
енді бірде станция кезекшісіне күйе 
жағуға тырысамыз. Неге?  Өздеріңіз ой-
лап көріңіздер, 120 тонна шамасындағы 
алып техниканың маневрлік жұмыс 
жасауы оңай шаруа емес, сондықтан 
бұл жерде станцияға келген пойызды 
29 минут ішінде жолға салып жібе-
руге асығатын станция кезекшісінің  
сауаттылығы, жағдайды жетік меңгеруі, 
пойыз құрастырушының жылдам  да 
орамды іс-қимылы өзара үйлескенде 
ғана жұмыс оңға басады, ал егер осы 
қозғалысты ұйымдастыратын темір-

жолшылар өзара түсінісе алмаса, ко-
манданы тыңдамаса, міндетті түрде 
ол жерде бір ақау пайда болады да 
қозғалыс қауіпсіздігі бұзылары хақ,  – 
деген   Бекжан Өтеулиев, жылжымалы 
құрамның маршрутын дайындағанда 
«екі шоқып, бір қарау» қағидасын 
ұстану, «враждебный маршрут» бола 
қалған жағдайда қалай әрекет жасау 
керектігін де түсіндірді, сөйлеу регла-
ментін сақтауға аса мән беру керек-
тігін қатаң тапсырды. Осылайша кез-
келген станцияда жұмыс кезінде болып 
қалуы ықтимал ахуалды жағдайларды 
айтып, олардан шығу жолдарын 
тыңдаушылардың көз алдына әкеліп 
түсіндіріп бергендей болды.    

Техникалық бөлімнің бастығы  
Жарқынбек Рсымбетов кәсіби 
мамандықты игеру, тәжірибе алма-
су мақсатында ұйымдастырылып 
отырған бүгінгі  семинардың ЦГ 
Б.Котыревтың ағымдағы жылдың 
қаңтар айындағы №17-ЦЗ бұйрығы 
негізінде өтіп жатқанына тоқталып 
өтті. Осы  бұйрықта жаңашылдықты, 
озық тәжірибені насихаттап үлгі ету, 
рационализаторлық ұсыныстарды 
арттыру керектігі айтылады.   Сондық-
тан   бөлімшенің Түркістан мен Сексеуіл-
Қоскөл станциялары арасындағы бүкіл 
станция-бекеттердің басшыларын 
жиып семинар ұйымдастыру  өз же-
місін беріп отырғанын және де осын-
дай семинарлар тәжірибе алмасуға, 

ТӘЖІРИБЕ ОСЫЛАЙ ҚАЛЫПТАСАДЫ
Қызылорда ЖТ бөлімшесі техникалық бөлімі мамандарының ұйым-
дастыруымен аймақтағы барлық станциялар мен бекет басшыларының 
қатысуымен «Қозғалыс және еңбек қорғау қауіпсіздігін қамтамасыз ету 
және өнертапқыштық»  деген тақырыпта  семинар өтті.

теміржолшының білім-біліктілігін арт-
тыруға көп көмегін тигізетінін білдірді.

Ал, Қазалы вагон пайдалану депо-
сының бастығы Арғын Орымбаев 
теміржолшылардың ауысым алдын-
да дәрігерлік тексеруден өткізілуін 
күшейтуді, сонымен қатар бөлімшенің 
11-бекетінде де дәрігерлік тексеру 
жұмыстарының ұйымдастырылуын 
ұсынды. Және де әр станцияға келіп 
тоқтайтын жылжымалы құрамның 
өндірістік қызметті алуына мәжбүр 
болған жағдайында, мәселен УЗОТ 
қызметі көрсетілу үшін құрамды УЗОТ 
пунктіне жақын жолға тоқтатуды ретке 
келтіруге ұсыныс білдірді. Өз кезегінде 
Қызылорда локомотив пайдалану депо-
сы басшысының орынбасары Ізбасқан 
Сүйінов те деподан шыққан тепловоздың 
қызметін оңтайлы пайдалану керектігін, 
ол үшін қозғалысты ұйымдастырушы 
теміржолшылардың өзара ымыраласып 
жұмыс жасауы маңызды екенін жоққа 
шығармады.    

Вагон және локомотив пайдалану 
деполарының басшылығына жыл-
жымалы құрамдардың қозғалыс 
қауіпсіздігін арттыруға  көңіл бөлу және 
өндірістік жарақат алудың алдын алу 
жағдайларын күшейтуге басты назар 
аудару, сондай-ақ  рационализаторлық 
ұсыныс, техникалық жаңалық әзірлеу 
жұмыстарының жылдық жоспа-
рын орындауға күш салу және бұл 
жағдайды өз ұжымдарында кеңінен 
насихаттау, жас мамандарды ұсыныс 
әзірлеуге баулу, жетекші инженерлердің 
рационализаторлық ұсыныстарды та-
лап негізінде құжаттарын рәсімдеуін 
жетілдіру сынды бірқатар тапсырмалар 
жүктелді.   

Семинардың екінші бөлігі  станциялық 
жолдарды кезекті тексеру шарасын 
ұйымдастыру, тексеру кезінде не нәрсеге 
басты назар аудару қажеттігін көзбен 
көріп, көңілге тоқу үшін Қызылорда 
станциясының жолдарын аралап, озық 
тәжірибе алмасу сабағын өткізуге 
ұласты.  Мұнда Қызылорда жол және 
белгі беру-байланыс дистанциясының 
өкілдері қолдарына шаблон, құрал-
саймандарын ұстап, станцияның 
оңтүстік алқымындағы басты жолдың 
қиылысындағы бағыттамалық бұрма-
лардың жай-күйімен таныстырып, жолға 
өлшем жүргізу, бағыттамалық бұрманың 
жұмысы жайлы түсіндіру жұмыстарын 
жасады.

Аймақ теміржолшыларының биылғы 
жылдың алғашқы тоқсанындағы рацио-
нализаторлық ұсыныстар дайындау 
жоспарының ойдағыдай орындалғанын 
Ғылыми-техникалық және сараптама 
орталығы басшысы Сарқыт Шакманова 
жеткізді.  Жалпы,  Қызылорда ғылыми-
техникалық кітапхана семинар аясында  
кітап жәрмеңкесін өткізіп, келушілер на-
зарына  жаңа өнімдерін ұсынғаны  оң 
шешім болды. Келісіп пішкен тонның  
келте болмайтынын қаперде ұстаған 
теміржолшылар семинар жұмысының 
тиімділігін  жоғары бағалады. 

Суретті түсірген Өмірбай ТҮМЕНБАЙ

– Темір жол өткелі – бір деңгейде 
орналасқан темір жол және авто-
мобиль жолдарының қиылысқан 
жеріндегі қауіптілігі басым нысан. 
Ол қозғалыс қауіпсіздігін қамтамасыз 
етіп, көлік құралдары мен пойыздардың 
өту жағдайын жақсартатын қажетті 
құрылғылармен жабдықталады. Соған 
қарамастан соңғы кезде ел ішінде  
өткелдерде азаймай тұрған  апаттарға 
байланысты біз компания басшылығы 
тарапынан түскен бұйрықпен 
өткелдерді қатаң тексеруге алуды 

тоқтатпаймыз, –  дейді өткен аптада 
айлық бойынша тексеру жұмысына 
қатысқан дистанцияның өндірістік-
техникалық бөлімінің жетекші инже-
нері Айгүл Төрежанова.   

Оның айтуынша, өткел кезекшілері 
профилактикалық жұмысты ұдайы  
жүргізеді. Айлық аясында өткелдер 
нұсқаулығы талаптарына сай тек-
серу жасалады. Соның нәтижесінде 
анықталған кемшіліктерді жою 
бойынша жауапты адамдарды бекітіп, 
олқылықты жоюдың күнтізбелік жоспа-

АЙЛЫҚ   ЖАЛҒАСУДА   

Маңғыстау жүк тасымалы бөлімшесінде көк-
темгі комиссиялық байқау 3 сәуірде бөлімше 
шекарасындағы Болашақ станциясынан басталды. 

Ұлттық компания мен оның еншілес ұйымдарының 
филиалдары бойынша барлық шаруашылықтарына тек-
серу жүргізетін комиссия құрамы да бекітілді. Бөлімше 
директорының орынбасары Ерлан Бүркітовтің айтуын-
ша, биыл тексеруді магистральдық желі бөлімшесі 
мен қауіпсіздік ревизорларының қатысуымен 
бөлімше директорының бірінші орынбасарының 
төрағалығымен өткізу жоспарлануда.

– Дәстүрлі байқау барысында жол мен жасанды 
құрылыстар, ғимараттар жағдайы, магистральдық 
инфрақұрылымның өзге де нысандарының, темір жол 
өткелдерінің жай-күйі мен өрт қауіпсіздігі жағдайы, 
габариттік нормаға сай болуы тексерілмек. Бұдан 
бөлек тауарлық-материалдық құндылықтардың 
қоймаларда сақталуы, өрт күзет дабылдарының 
жұмысы, су және жылумен қамту нысандарының 
техникалық жағдайы, кәсіпорындардың материалдар-
мен, қосалқы бөлшектермен, жабдықтармен, жанар-
жағар маймен қамтамасыз етілуі қаралмақ. Жылжы-
малы құрамдардың ағымдағы жағдайы мен күтімі де 
назардан тыс қалмақ емес, – дейді Ерлан Бүркітов. 

Оның айтуынша, байқау барысында еңбек 
қорғау және  техника қауіпсіздігі,  өндірістік 
жарақат алушылыққа жол бермеу, сырқаттанудың 
алдын алу мәселелеріне, техникалық оқытуды 
ұйымдастырушылардың жұмысшыларды кәсіби 
дайындау деңгейіне айрықша басымдық берілмек.  
Темір жолдағы қызмет ережелерінің сақталуы мен оны 
еңбеккерлердің білуі де ескерілмек. Міне, осындай 
қатаң тәртіпті талап етуге құрылған байқау комиссиясы 
алдымен мемлекетаралық шекаралық түйісу нүктесі 
Болашаққа табан тіреді. Мұнда олар барлық темір жол 
инфрақұрылымы нысандарын аралап шықты. Атап 
айтқанда, жол дистанциясының желілік-өндірістік 
телімдері, байланыс және сигнализация саласы, су 
айдайтын станциясы, қазандық, вагон депосының 
техникалық қызмет көрсету қосыны, вокзал, локомо-
тив бригадасының демалыс үйі, электрмен жабдықтау 
дистанциясының шеберханасы, СЦБ релелік ғимараты, 
байланыс және сигнализация дистанциясының желілік 
аппарат залы, электрлік орталықтандыру қосыны, 
әкімшілік-тұрмыстық корпусы қаралды. Байқау комис-
сиясы мұнайлы түбектің 72 станция бекетін араламақ. 

Ұлан ОРАЗ
Суретті түсірген автор 

БОЛАШАҚТАН БАСТАЛДЫ  

ШАРУАҢ ҚАЛАЙ, ШАҒЫН БЕКЕТ?

Жыл басынан бері үш айдың ішін-
де станцияда қозғалыс қауіпсіздігі 
ойдағыдай қамтамасыз етіліп, жүк 
шаруашылығымен байланысты 
ешқандай оқыс оқиға тіркелмеген. Та-
сымалдау үдерісі ойдағыдай. Станция 
бастығы  Әлімхан  Исаханов ағымдағы 
жылдың өткен үш айы ішінде Ман-
кент станциясынан жоспарлы 810 
вагонның орнына 574 вагонға жүк 
тиеліп, ал  межелі 2563 вагонның ор-
нына нақтысында 3082 вагоннан жүк 

түсірілгенін жеткізді. Соның ішінде 
15 астық тасымалдау-шы вагонға  би-
дай өнімдері тиелсе, 15 платформаға 
көлік тағы басқа техниалық құралдар 
артылған. Пойыз қозғалысының 
қауіпсіздігін қамтамасыз ету мақ-
сатында және вагондарға шамадан 
тыс артық жүк артуға жол бермес үшін 
құжатта көрсетілген жүктің салмағы 
сәйкес болуы қатаң тексеріледі, мысалы  
станция қызметкерлері ұн артылған 22 
жабық вагонға тексеру жүргізген.   

ТАСЫМАЛДАУ ҮДЕРІСІ ОЙДАҒЫДАЙ
Шымкент ЖТ бөлімшесіне қарасты  Манкент 
станциясы қозғалысы қалың күрежолдың бойын-
да жатқан  бекет болғандықтан, ерсілі-қарсылы 
жөңкіген пойыздар  жиі қатынайды. 

Бұдан бөлек, Манкент станциясы-
нан цистернадағы қауіпті жүктер де 
тасымалданады. Сұйылтылған газ ти-
елген  127 цистернаны жөнелту кезін-
де барлық техниалық қауіпсіздіктің 
сақталуы қатаң қадағаланып,  ва-
гондарды ағытуда қауіпті жүктерден 
ешқандай ақау табылмаған, яғни  вагон 
цистерналарының төменгі жағындағы 
құйылатын прибордан сұйықтық ағып  
немесе жоғары қақпағы жылжып кетіп 
дегендей, келеңсіздіктер орын алмаған.   

Жүктердің аман-есен сақталуы мен 
оның дер кезінде жеткізілуі  «ҚТЖ» ҰК» 
АҚ-ның ең басты ұстанымы.  Жыл ба-
сынан бері аталған станцияда ұрлық 
пен жүктердің қараусыз қалуына жол 
берілмеген. Пойыздар қозғалысының 
қауіпсіздігі мен жүк құрамдарының 
сақталымын қамтамасыз ету бойын-

ша  жергілікті халықпен түсіндіру 
жұмыстары тұрақты жүргізіліп тұрады 
екен, нәтижесі жоқ емес.  

«Түсіндіру жұмыстары мектептер 
мен әкімшіліктерде өтіп,   жергілік-
ті тұрғындарға теміржолдың қауіпті 
аймақ екендігін ескертумен шектелмей 
түрлі мысалдар келтіріп, сонымен қатар 
құқық қорғау органдарының қолына 
түсіп қалғандар, олардың  салдары 
қандай болғаны да нақты мысалдар-
мен көрсетілуде. Станцияның жұмысын 
жақсарту үшін ауысымдағы қабылдау 
датчиктері мен Әскериленділірген 
күзет қызметі, пойыз  құрастырушылар 
қатарынан мобильді топ құрылды. Осы 
топ станция арқылы өтетін, тиеліп-
түсірілетін  жүктердің сақталуына, 
бақылауды күшейтіп, жұмыстың 
жоспардағыдай орындалуына күш  са-
луда», – дейді станция басшысы  Әлімхан 
Исаханов. 

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Түркістан облысы 

ҚАУІПСІЗДІК

Наурыздың 26-сы мен сәуірдің 26-сы аралығында 
өтіп жатқан  «Абайла, өткел!» айлығына Ірілен-
дірілген Астана жол дистанциясының мамандары 
бір кісідей атсалысуда. 

үшін жол полициясы, жол дистанциясы 
басшылығының қатысуымен бірлескен 
шаралар өткізіледі. Өткел кезекшісінің 
қызметтік міндеттемелері мен 2013 
жылғы 16 желтоқсандағы №1627-
ЦЗ нұсқаулығы талаптарын сақтау 
мақсатында күзетілетін өткелдер то-
сыннан және түнгі уақытта тексеруге 
алынады. 

Мамандардың айтуынша, өткелдерде 
ескерту, хабарлаушы, өткелдік сигна-
лизациялар болады. Біріншісі, пойыз-
дар мен маневрлік құрамға арналған. 
Ол өткел кезекшісі басқаратын және 
өткел алдына қойылатын ескерту 
бағдаршамдары. Екіншісі арқылы ке-
зекші пойыздың өткелге жақындап 
қалғанын оптикалық және акустикалық 
белгілер арқылы біледі. Ал өткелдік сиг-
нализация көлік құралдарына арналған 
бағдаршам және жаяу жүргіншілерге 
арналған дыбыстық сигнализациядан 
және электрлі рельс тізбектері аппара-
турасынан тұрады. 

Райхан РАХМЕТОВА

ры, жұмыс көлемі анықталатын акт 
толтырылады. Автоматтандырылған 
өрт белгі беру жабдығы жоқ өткел-
дерде механикаландырылған 
шлагбаумның жарамдылығына 
үнемі бақылау қойылады. Темір-
жолшылар өткелдердің техникалық 
жарамды жағдайын, белгілер мен 
бағдаршамдардың дұрыс көрінуін  
қамтамасыз етіп, жолға кедергі кел-
тіретін ағаштар мен бұталар кесіледі. 
Ай сайын халық арасында және 
ұйымдарда темір жол өткелінен өту 
бойынша профилактикалық жұмыстар 
жүргізу туралы ауылдық және 
аудандық әкімдіктерге ақпараттық 
хаттар жолданады. Сондай-ақ айына 
құқыққорғау органдарына автокөлік 
құралдары жүргізушілерінің өткелді 
дұрыс кесіп өтпеуі жағдайына орай 
мәліметтер жіберіледі. Жол жүру ере-
желері бұзылуына орай телеарналарда 
бейнероликтер көрсетіліп, жергілікті 
газеттерде олардың бұзылу себептері 
мен салдары туралы мақалалар беру 

 Қызылорда ЖТ бөлімшесіне қарасты Қызылорда  
локомотив  пайдалану депосында  еңбек ететін 800-
ден астам теміржолшының 73 пайызын машинис-
тер мен олардың көмекшілері құрайды.

Осы локомотившілердің, әсіресе күн-түн қатып 
жолда жүретін локомотив бригадаларының  хал-аху-
алымен танысқан   билік партиясының  «Теміржол» 
филиалы төрағасының бірінші орынбасары Базара 
Танбаева  кездесу   барысында бірінші кезекте әртүрлі 
жағдайда өндірістік  жарақат алып, мүгедектікке 
шықса да жұмысын жалғастырып  отырған мүмкіндігі 
шектеулі  тұлғалардың әлеуметтік қорғалуларын  
(депо бойынша жеті  адам) көріп, оларға кедергісіз 
орта  үшін  қандай қажетті жағдайлар жасалуын тап-
сырды.  Одан әрі депода жұмыс жасайтындардың  
дені  машинистер болғасын, осы маман иелерінің 
ішінен көп балалы отбасыларды  қолдау жайы, со-
нымен қатар мұқтаж  отбасылар мен қауіп қатерге  
тап болған жандарға депо басшылықтары, кәсіподақ 
тарапынан  әлеуметтік көмектердің берілу жайы 
да назардан тыс қалмады. Машинистердің  кезекті 
сапарға шыққанда  пайдаланатын  асхана бөлмесінің 
жағдайымен танысты. Кезекті сапардан келген ма-
шинистермен кездесіп, елдегі саяси өзгерістер мен 
партияның жаңа бағдарламасын жүзеге асыру  ба-
рысы туралы, төрт  әлеуметтік  жоба бойынша ойла-
рымен бөлісті. Кездесу  соңында  теміржолшыларда 
өздерін толғандырған мәселелер  төңірегінде  сауал-
дарына жауап алды.

«Бүгін партия  өкілдері келіп жұмыс жағдайымызбен 
танысып,   партия съезінде берілген , әл-аухаты төмен 
отбасыларды қолдау туралы тапсырмаларға  түсіндірме 
жұмыстарын жүргізіп жатыр. Өзімнен бастап депо-
да  әр түрлі топ мүгедектігімен жұмыс жасап жүрген 
жеті  әріптесіме депо басшылығы тарапынан  барлық 
жағдайлар жасалған. Осы локомотив депосында  
42 жылдан астам жұмыс жасаймын. Жұмыс бары-
сында өндірістік жарақат алып, 2-ші топ мүгедекке 
шыққаннан кейін түрлі жоспарлаушы,шақырушы 
қызметтерін атқарып келдім, қазіргі таңда    локомотив 
бригадаларының резер бастығы қызметін атқарамын. 
Тағдырдың жазумен жетім қалған, бір ата-анадан 
туылған 6 баланы өз балаларымен қосып тәрбиелеп 
отырған жайым да бар», –  дейді  Болат Қалмаханов. 

 Азамат ҚҰЛЫМБЕТ, Қызылорда
Суретті түсірген автор 

МАШИНИСТЕР 
ЖАҒДАЙЫМЕН ТАНЫСТЫ



№29 (2413) 09/04/2019

Подписывайтесь на telegram-канал АО «НК «ҚТЖ»  – @railways.kz                                                                                                                              railnews.kz

Қ А З А Қ С Т А Н   Т Е М І Р Ж О Л Ш Ы С Ы    Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

3РЕГИОНЫ

Меншікті тілшілер:
Алматы: Елена Қолдасбаева 8-701-794-98-80 
Атырау: Қосұйым Мұқашев  8-778-946-09-66 
Шымкент: Жансая Сыдықбай  8-707-390-17-18 
Шығыс Қазақстан:  Ольга Ушакова 8-777-203-51-87
Жамбыл: Жасұлан Сейілханов  8-775-573-23-53   
Маңғыстау: Әсел Таңатарова 8-708-536-53-15
Орал: Анна Панищева 8-707-910-74-17
Қызылорда: Сабырхан Нәдірбаев 8-778-409-78-59
Семей: Қуаныш Қожаев 8-775-710-70-53
Қарағанды: Светлана Могай  8-777-893-66-76
Қостанай:  Аслан Кудабаев 8-705-267-44-00
Павлодар: Айдана Ертай 8-747-535-21-58
Ақтөбе: Ардақ Ерубаева 8-702-843-27-97
Кокшетау: Сауле Кусаинова 8-701-738-96-70

Редакцияның мекен-жайы: Нұр-Сұлтан қ., Кенесары, 
көшесі, 25. Бөлім тел.: 8 (7172) 94-57-93, 94-55-34,  
94-40-37,  94-42-09,  94-52-88,  railnews@mail.ru

Газет басылатын  қалалар: 
Нұр-Сұлтан,  Сілеті 30  «Медиа-холдинг «ERNUR» ЖШС
Ақтөбе,  Смағұлов көш., 9/2.  «Хабар-Сервис» ЖШС  
Шымкент, Әлімқұлов көш., 22.  «ERNUR Print» ЖШС  

Басылымның таралымы 18348
Газет тарату және жеткізу қызметімен  «Нұр-Медиа» ЖШС   айналысады
® Жарнама. Жарнама мәтініне жарнама беруші жауап береді.
© «Қазақстан теміржолшысы» газетінде жарияланған материалдарды 
көшіріп немесе өңдеп басу үшін редакцияның жазбаша рұқсаты алынып, 
газетке сілтеме жасалуы міндетті.
Редакция авторлар мақаласы мен жарнама маз мұнына жауап бермейді. 
Кезекші редакторлар:  С. Бакесова, Р. Рахметов

Бас редактор     
Дина МУЗДУБАЕВА

Бас редактордың орынбасары    
Меруерт ӨМІРЗАҚОВА

Қазақстан Республикасы Баспасөз және бұқаралық ақпарат ісі жөніндегі Ұлттық  аген ттігінде тіркеліп, 1997 жылдың 30 шілдесінде №601 тіркеу куәлігі берілді.

Газетті тарату жөніндегі менеджер  Асель Распаева,  тел.: 8 (7172) 94-52-88, 8 775 198 15 61,  e-mail: raspayeva.assel@mail.ru

Жарнама жөніндегі менеджер  Жанель Сағындықова,  тел. 8 (7172) 24-95-44,   e-mail: reklama_hit@mail.ru
Ж Е Л Е З Н О Д О Р О Ж Н И К   К А З А Х С Т А Н А

ВЕСЕННИЙ КОМИССИОННЫЙ ОСМОТР

– Прежде всего мы проверим теку-
щее состояние подвижного состава и 
путей, технических средств, выявим 
отклонения в содержании объектов, – 
рассказывает заместитель начальника 
технического отдела Мурат Омаров. 
– Кроме того, соответствие объектов 
магистральной сети габаритным 

нормам. Особое внимание, конечно, 
уделим безопасности движения, со-
стоянию пожарной безопасности и 
водо- теплоснабжения. 

Также комиссия акцентирует вни-
мание на подготовке элект-ровозов и 
тепловозов к летним перевозкам. Они 
дадут оценку техническому и проти-

 

Председатель комиссии, пер-
вый заместитель директора 
Уральского отделения ГП Бокен-
бай Жадрасинов призвал особое 
внимание уделять предупрежде-
нию появления неисправностей, 
обеспечению длительных сроков 
службы сооружений и устройств 
и содержанию их в исправном со-
стоянии.

О порядке проведения комис-
сионных месячных осмотров 
напомнил ревизор по движению 
Даурен Турмагамбетов, отметив, 
что ответственность за качество 
осмотра и полноту выявленных 
неисправностей несет каждый 
член комиссии. 

Начальник службы безопасно-
сти движения Уральского отде-
ления ГП Кайрат Каутанов рас-
сказал как оформлять результаты 
осмотра, что они записываются 
в журнале формы ДУ-46 в те же 
сутки с указанием сроков устра-
нения выявленных неисправно-
стей. Запись о результатах КМО 
удостоверяется подписями пред-
седателя и всех членов комиссии. 
Сменные работники и ответст-
венные исполнители должны 
ознакомиться с актом КМО под 
роспись. 

Заместитель начальника 
Уральской дистанции пути Ал-
тынбек Зотлеуов отметил, что 
сроки устранения недостатков 

в содержании пути и стрелоч-
ных переводов, выявленных 
при проведении комиссионно-
го месячного осмотра станции, 
определяются указанными выше 
Правилами. В целях обеспечения 
своевременного устранения вы-
явленных недостатков начальни-
ки предприятий Уральского отде-
лений ГП и магистральной сети 
планируют распределение техни-
ки, материалов верхнего строе-
ния пути, металлических частей 
стрелочных переводов, оборудо-
вания, приборов устройств СЦБ и 
связи, электроснабжения.  

В процессе проведения комис-
сионного месячного осмотра ко-
миссия при необходимости ог-
раничивает скорость движения 
поездов или закрывает движение 
в зависимости от технического 
состояния верхнего строения 
пути. При обнаружении неу-
крытия остряков рамных рельсов 
противошерстное движение по 
стрелочному переводу закрыва-
ется.

В ходе показательного комис-
сионного месячного осмотра на 
стрелочном переводе №11 был 
проведен практический показ 
норм и допусков содержания 
стрелочных переводов, содержа-
ние по уровню и шаблону, кре-
пление соединительных перевод-
ных рабочих тяг, выкрашивание 
и угон остряков, вертикальный 
износ рамных рельсов, с приме-
нением средств измерений.

АКЦЕНТ НА МЕЛОЧИ ВЕК ЖИВИ – ВЕК УЧИСЬ
На станции Казахстан прошел учебно-показательный комис-
сионный месячный осмотр, в котором приняли участие руко-
водители и специалисты подразделений филиала АО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Уральское отделение ГП».

ДВИЖЕНИЕ НАВСТРЕЧУ
На павлодарском железно-
дорожном вокзале созданы 
благоприятные условия для 
людей с ограниченными воз-
можностями. Сегодня здесь 
имеется лифт, с помощью 
которого можно подняться 
на второй этаж, и отдельный 
подъемник в подземном пере-
ходе. Такое специальное обо-
рудование кроме Павлодара 
есть только в столице. 

 

Сейчас забота о людях с ограни-
ченными возможностями – одна из 
главных задач государства. В реги-
онах проводится полномасштабная 
реализация мероприятий, направ-
ленных на обеспечение беспре-
пятственного доступа инвалидов к 
объектам социальной и транспорт-
ной инфраструктуры. В этом плане 
Павлодарский регион стал исклю-
чением. 

– На нашем железнодорожном во-
кзале на 95% созданы условия для 
маломобильных групп, мы охвати-

ли всю его инфраструктуру. Здесь 
имеется лифт-подъемник на второй 
этаж. Такой услуги нет ни в одном 
железнодорожном вокзале страны, 
кроме Нур-Султана. До этого была 
проблема с доставкой на второй и 
третий пути, в этом году установили 
подъемник в подземном переходе, 
– рассказывает заместитель дирек-
тора ТОО «Павлодар вокзал сервис» 
Дастан Махметов. 

– По нормам высота дорожки 
для въезда должна составлять 14 
градусов. Но если мы сделаем так, 
как предписано по документам, то 
пандусы будут выходить на привок-
зальную площадь, если не на дорогу. 

Установленные пологие подъемы 
удобные, члены областного до-
бровольного общества инвалидов 
проэкспериментировали, их все 
устроило, пользоваться можно, – 
отметил он. 

Кроме того, на железнодорожном 
вокзале есть светодиодные тактиль-
ные полосы для слабовидящих гра-
ждан, в комнатах гигиены – специ-
альные кабинки. В зале ожидания 
в скором времени появится зона с 
беспроводным интернетом и не-
большой кафетерий. 

– При проверке департамент Ко-
митета труда, социальной защиты 
и миграции Павлодарской области 

Айдана ЕРТАЙ, 
Павлодар

АНТИКОРРУПЦИЯ

В Костанайском отделении грузовых перевозок состоялось 
совещание по вопросам бытовой коррупции в деятельности же-
лезнодорожного вокзала станции Костанай. 

В нем приняли участие руководство отделения, представители 
Агентства по делам государственной службы, правоохранительных 
органов, прокуратуры транспортного контроля.  

Как отметил руководитель департамента Агентства РК по делам 
государственной службы и противодействию коррупции по Коста-
найской области Салауат Муксимов, сегодня коррупция – проблема 
не только для ҚТЖ. В одиночку с ней никому не справиться, а потому 
нужно бороться сообща. 

Участники совещания рассмотрели отдельные факты коррупции, 
выявленные среди проводников на вокзале станции Костанай. Си-
туацию также усложняют перекупщики, которые выкупают билеты 
в кассах, а затем продают их втридорога. В результате пассажиры 
пытаются договориться с проводником, тем самым создавая кор-
рупционные риски. 

Директор АО «Турксиб-Астана» Владимир Рожко заявил, что они 
немедленно увольняют проводников, замеченных в недобросовестном 
исполнении служебных обязанностей. 

В свою очередь директор филиала АО «КТЖ – Грузовые перевоз-
ки» – «Костанайское отделение ГП» Вячеслав Миронов предложил 
пассажирам больше пользоваться электронной покупкой билетов, 
что позволит полностью исключить любые коррупционные риски. 

– Мы живем в ХХI веке, – сказал он. – Приобрести билет не выходя 
из дома сегодня не проблема. Но люди предпочитают покупать на 
вокзале, часто не зная о такой возможности. Нужно больше инфор-
мировать население об электронной продаже билетов. 

Участники совещания также рассмотрели вопрос увеличения пас-
сажиропотока в текущий летний период в связи с запланированной 
реконструкцией костанайского аэропорта. Это может стать причиной 
возникновения ажиотажа при покупке билетов. 

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай

ПОД ДЕВИЗОМ 
НУЛЕВОЙ ТЕРПИМОСТИ

СЕРВИС

За зимний период очищены от снега 
11842,4 километра путей.  В  сравне-
нии с прошлым  годом –  3007,12 ки-
лометра, то есть на 8835,28 больше.

Также убирается снег на станци-
ях. Снегоуборочными машинами за 
зимний период  убрано 232 895 м³, в 
сравнении с прошлым периодом на 
130820 м³ больше.

Организовано круглосуточное де-

журство за пропуском талых вод на 
таких участках, как Тальщик – Кы-
зыл-Ту, Сирново – Жана-Жол, Атба-
сар – Адыр. Особое внимание уделено 
рекам, на них  ведется круглосуточ-
ный промер русел. На участке Ново-
ишимская – 1-я Целинная,  221-й ки-
лометр реки Ишим,  на участке  Янко 
– Володарское – 274-й километр реки 
Бурлук. На контроле русла рек Чаглин-

ВЕСНА ДИКТУЕТ СВОЙ РИТМ

Яна ЛЕНИНА, 
Уральск

 Осмотр начнется со стан-
ции Отар, в первый день бу-
дут осмотрены еще 9 станций. 
В течение двенадцати  дней  под ру-
ководством директора Алматинского 
отделения грузовых перевозок Бахты-
бека Мухамеджанова, руководства  
магистральной сети и ревизорского 
аппарата пройдет  проверка состоя-
ния зданий и сооружений, земляно-
го полотна, пути, переездов, а также 
полосы отвода,  ревизия противопо-
жарной безопасности. Кроме того – 
состояние объектов магистральной 
сети габаритным нормам, наличие 
и действие пожарно-охранной сиг-
нализации, объектов водо- и тепло-
снабжения, состояние техники без-
опасности и охраны труда, трудовой 

и производственной дисциплины. 
Комиссия определит состояние пути, 
сооружений после окончания зимы 
и представит свои заключения. На 
их основании будет проведен комп-
лекс мероприятий по приведению в 
надлежащее состояние всех объектов 
инфраструктуры.

–  Главная задача осмотра –  выход 
из зимы и подготовка структурных 
подразделений  к работе  в  летний 
период,  выявление проблемных воп-
росов, требующих оперативного ре-
шения и определения кратчайших 
сроков по их устранению, ведь от 
того, как будут готовы предприятия, 
в целом зависит    работа железнодо-

В ФОКУСЕ ВНИМАНИЯ

«Қамқор Менеджмент» ЖШС компания тобының басшылығы 
Сәуле Мақтайқызы Сағдиеваға жұбайы

Қанат Маратұлы Нуриевтің 
мезгілсіз қайтыс болуына байланысты оның отбасына және туған 
туыстарына орны толмас аса ауыр қайғыларына ортақтасып, көңіл 
айтады.

сделал замечание об отсутствии 
доступа к билетным кассам. Этот 
вопрос мы вязли под контроль: 
через государственные закупки 
подписали договор с фирмой. До 
конца апреля подрядчик презенту-
ет подъемник. Люди с особенными 
потребностями смогут самостоя-
тельно купить билеты, не прибегая 
к посторонней помощи, – говорит 
Дастан Махметов. 

К слову, на обустройство инфра-
структуры ТОО «Павлодар вокзал 
сервис» выделил собственные де-
нежные средства. Например, лифт-
подъемник обошелся предприятию 
в три миллиона тенге. 

Единственная проблема, с ко-
торой сталкиваются сотрудники 
ТОО «Павлодар вокзал сервис»  – 
нехватка специальных вагонов для 
перевозки людей с ограниченными 
возможностями. Однако есть авто-
матические подъемные устройства 
для посадки и высадки инвалида-
колясочника. 

– Мы можем доставить человека 
на перрон, но не в поезд. Есть, ко-
нечно, специальные вагоны, парк 
пассажирских перевозок прио-
бретает новые, но этого мало. До-
бровольное общество инвалидов 
предоставило нам механический 
подъемник, эти обязанности мы 
возложили на наш техперсонал, 
два человека помогают, – говорит 
Дастан Махметов. 

В ближайших планах предприя-
тия – создать такую же безбарьер-
ную среду на вокзалах Екибастуза 
и Аксу. Реконструкция будет прохо-
дить поэтапно до конца 2020 года. 

Фото автора

Руководство и коллектив ОО «Отраслевой профессиональный 
союз ремонтных предприятий транспорта «Қамқор Магистраль»  
выражают глубокие соболезнования Сагдиевой Сауле Мактаевне, 
а также семье и родственникам в связи с тяжелой утратой – кон-
чиной супруга

Нуриева Каната Маратовича

Специалист по безопасности 
движения Уральской дистан-
ции сигнализации и связи Ар-
ман Султанов наглядно показал 
внутреннее состояние электро-
привода с переводом стрелки с 
указанием допустимых норм, 
проверку надежности перевода 
централизованных стрелок кур-
белем на плавность хода остря-
ков и другие важные процеду-
ры обслуживания стрелочного 
перевода.

Заместитель начальника 
Уральского эксплуатационного 
вагонного депо Ержан Мухаме-
дьяров с помощью абсолютного 
шаблона продемонстрировал 
неисправность колесной пары 
(ползун) на вагоне-цистер-
не, показал, как измеряется и 
высчитывается разность меж-
ду прокатом и ползуном, как 
пользоваться шаблоном, какая 
должна быть скорость движения 
при обнаружении ползунов.

В заключение мероприятия 
председатель комиссии Бо-
кенбай Жадрасинов отметил 
улучшение качества проведе-
ния комиссионных месячных 
осмотров, предупреждение 
появления неисправностей, 
обеспечение длительных сро-
ков службы сооружений и 
устройств, содержания их в 
исправном состоянии и своев-
ременного устранения обнару-
женных неисправностей.

Фото автора

Локомотивные и вагонные хозяйства Павлодарского отделения 
ГП готовятся к выходу из зимнего режима. Сегодня в предприя-
тии уже составлен график выездов комиссии. Во время весеннего 
комиссионного осмотра будет проверено 1050 километров пути.

вопожарному состоянию, проверят 
наличие необходимого инвентаря. 
Не оставят в стороне и эстетическое 
состояние транспорта. 

На ежедневных планерках желез-
нодорожники обсуждают условия и 
меры по улучшению и упрощению 
работы на стальной магистрали. 
Стоит отметить, начальники стан-
ции проводят разъяснительные 
работы с сотрудниками по подго-
товке к весеннему комиссионному 
осмотру. 

Весенняя кампания в Павлодар-
ском регионе стартует в середине 
апреля, проверяться хозяйства будут 
в течение трех недель. 

Алия ИСЛАМ

 Сегодня  в Алматинских 
отделениях грузовых пе-
ревозок и магистральной 
сети  стартовал  весенний 
комиссионный осмотр.

рожного транспорта, – говорит  Бах-
тыбек Мухамеджанов. 

Большое значение имеет  эстетиче-
ское состояние станций и разъездов, 
уровень  технических знаний работни-
ками инструкций, правил, регламен-
тирующих приказов и должностных 
обязанностей, вопросы  охраны труда 
и создание благоприятных условий в 
коллективах.

Чтобы социальные вопросы не 
остались  без внимания, в состав ко-
миссии вошли кадровые и профсо-
юзные работники. Предусмотрено 
проведение профилактических бесед 
с работниками железнодорожного 
транспорта, местным населением и 
учащимися школ.

На крупных станциях,  таких как 
Отар, Достык,  Актогай, Матай, Ушто-
бе и Алтынколь, пройдут узловые 
совещания со всеми причастными 
службами. 

А  по  итогам весеннего  комисси-
онного осмотра  состоится расши-
ренное совещание по выявленным 
замечаниям, также будут озвучены 
лучшие станция, предприятие, под-
разделение.
           Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы  

Фото автора

Активную  подготовку к летне-путевым работам ведет коллектив  
Акмолинского  отделения магистральной сети.  Уже проведена 
очистка от снега и мусора 838 искусственных сооружений для про-
пуска водотоков. Среди них более 400 мостов, труб и восемь  лотков.

ка, Жабай, Колутон. Это на участках 
Азат – Жаман-Ащи,  Атбасар – Адыр, 
Ирченко – Колутон. 

Для  безопасного пропуска ледохо-
да на участке Атбасар – Адыр на реке 
Жабай проводятся взрывные работы 
для устранения ледяных заторов. На 
сегодняшний день уже произведено 
17 взрывов.

После противопаводкого периода 
для обеспечения устойчивой работы 
магистральной сети, стабильной ра-
боты железнодорожного транспорта 
и безопасности движения поездов, 
охраны труда, предупреждения про-
изводственного травматизма и забо-
леваемости, в соответствии с норма-
тивными актами АО «НК «ҚТЖ» с 15 
апреля по 2 мая будет проведен весен-
ний комиссионный осмотр хозяйств. 

Сауле КУСАИНОВА, Кокшетау 

ТЭК-ҚАЗАҚСТАН сауда үйі, ТЭК-ҚАЗАҚСТАН және  Silk Way 
Petroleum ұжымы Сәуле Мақтайқызы Сағдиеваға

жұбайы Қанат Маратұлы Нуриевтің
қайтыс болуына байланысты оның отбасы және жақындарының 

қайғыларына ортақтасып,  көңіл айтады.
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4 ӘЛЕУМЕТ

БАҚБЕРГЕН ҚАЙРАТ – «KTZ Express» АҚ филиалы – «KTZE 
Солтүстік» директоры (10 сәуір)

ДӘУЛЕТБАЕВ НҰРЖАН СЕМБІРҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасымалы» 
АҚ филиалы – «Ақмола ЖТ бөлімшесі» директорының (қаржы 
және экономика жөніндегі) орынбасары (11 сәуір)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

КЕҢЕС

ГОД МОЛОДЕЖИ

АКЦИЯ

ХОББИ

Жиынды ашқан бөлімше басшы-
сы, қалалық мәслихат депутаты 
Марлен Көкрекбаев еліміздің сая-
си өміріндегі болып жатқан соңғы 
оқиғалар қатарына тоқталып өтіп, 
осынау кезеңдеде Елбасы Жолда-
уы аясынан туындайтын мәселе-
лер мен ұлттық компанияның 
қызметтік саясатының басымды 
бағыттары бойынша жұмыс жүйелі 
жүргізіле беретінін жеткізді.

Қазіргі күні бөлімше бойын-
ша құзырлы орындар арқылы 
теміржолшыларды баспанамен 
қамту мәселесі жолға қойылған. 
Бұл ретте, қаланың іргесінен 

бой көтеріп жатқан элиталық 
шағынауданнан төмен пайызбен 
баспана алу мүмкіндігі іске асы-
рылуда. Сонымен қатар, өткен 
жылы Аягөз қаласындағы орын 
алған су тасқыны кезінде үйлері 
бүлінген сала қызметкерлерінің 
барлығы дерлік баспаналы болған 
әрі материалдық көмектер алған. 
Бұдан бөлек мүгедек балалары 
бар теміржолшыларға әр тоқсан 
сайын қайырымдылық мақсатта 
қаржылай жәрдем көрсетіледі. 
Бұдан өзге балалардың жазғы лагері 
мен қарттарға көрсетіліп жатқан 
жәрдем жайында да кең көлемде 
сөз қозғалды.

Ендігі аралықта кәсіби білік-
тілігін арттырғысы келген немесе 

екінші жоғары білім алуға ниет-
ті ұжым мүшелері үшін тағы бір 
жаңа мүмкіндік туып тұр. Қазақ 
көлік коммуникациялар ака-
демиясы қашықтықтан оқыту 
бойынша тапсырыстар қабылдап 
жатыр. Маңыздысы сол, Семей 
ЖТ бөлімшесінің қызметкерлері 
үшін оқу ақысы айтарлықтай 
төмен. Сол себепті оған бірінші 
кезекте шалғай станциялары мен 
жол айрықтарында тұратын от-
басылар мүшелері қатыса алады. 
Қазіргі күннің өзінде 5 адам өтініш 
білдірген. Бұл ретте қаламыздағы 
теміржол колледжі басшылығы 
қашықтықтан дәріс өтіп, емтихан 
тапсыруға алғашқы топ үшін 30 
адамдық арнайы кабинет бөлуге 

Себебі оның қолынан шыққан ұлттық нақыштағы 
киімдер, әшекейлі бұйымдар көздің жауын алады. 
Сондықтан Жазираның әріптестері оған ұлттық 
нақышта тігілген киімдерге тапсырыс беріп жатады.   

Кішкентай кезінен теміржолдың шыршасына, 
жазғы лагеріне, балаларға арнап ұйымдастырылған 
шараларының барлығына қатысып өскен Жазираға 
осы саладан нан табу бұйырыпты. Әкесі Орынбасар 
Қалмағанбетов аймақ теміржолының өркендеуіне 
сүбелі үлес қосқан құрметті теміржолшы, анасы да 
бүкіл өмірлік жолын теміржолда өткізген жан. Осы-
лай, теміржол мекемелерінің жұмысы мен тыныс-
тіршілігіне жастайынан етене таныс болған Жази-
ра мамандық таңдауда ата жолын жалғастыруды 
қалауы заңдылық емей не?!  

– Әкем «жол қозғалысын ұйымдастыру және 

көлікті пайдалану» саласын  таңдағанымды қалады, 
сол мамандық бойынша грантқа түсіп, білім ал-
дым. 2012 жылы диплом алып теміржолдың қайнап 
жатқан қазанына түстім де кеттім, – дейді Жази-
ра Орынбасарова теміржолдағы өз соқпағының 
алғашқы қадамы жайлы.

 Кішкентай кезінен әр түрлі қолөнер бұйымдарын 
жасағанды, тәттілер пісіргенді, сурет салғанды 
жақсы көретін Жазира бүгінде бос уақытын тиімді 
пайдаланып, фетрдан, тастармен әшекейлеп 
бұйымдар жасап, қамзолдар тігеді, балаларына  
қажетті ертеңгілікке арналған костюмдарды өз 
қолымен жасап  береді, тұсаукесер мен қыз ұзатуға 
қажет бұйымдарды жасайды. 

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, Қызылорда
Суретті түсірген Өмірбай ТҮМЕНБАЙ

«Қазыналы қарияң - жазып қойған хатпен тең» деген сөздің растығына  
Қызылорда ЖТ бөлімшесі ардагерлер кеңесінің төрағасы Поштабек 
Нармановтың ұйымдастыруымен қос буынның кездесуінде тағы да көз 
жеткіздік. 

Аға буынның  жастарға тәлім-тәрбие беру, оларды салалық жұмысқа 
баулуда өз тәжірибелерімен бөлісу мақсатында өткен жиында  теміржол 
саласының кешегісі мен бүгінгі дамуы кеңінен сөз болды.  Жастарға ақыл-
кеңес беріп, тәрбиелік әңгіме өрбіткен ақсақалдарды жас буын өндірістегі соңғы 
жаңалықтармен таныстырып, техника мен технология жетістіктерін паш етті. 

Мәнді де мағыналы өткен басқосу соңы ардагерлер арасында өзара шахмат 
жарысына ұласты.   

Шахмат десе ішкен асын жерге қоятын ойыншылар сыр еліндегі теміржол-
шылар арасында бұрыннан көп.  Олардың қатарында  кешеге дейін өзі еңбек 
еткен Магистралдық желі бөлімшесінің намысын қорғап талай жарыста топ 
жарған  Поштабек Нарманов пен Өрт сөндіру мекемесінің ардагері Төлеген 
Ізбасқанов, Қызылорда  ЖТ бөлімшесі ардагерлері Валерий Зверев,  Аймахан 
Коишиев және Тұрақбай Қалиевтер, Байланыс және белгі беру дистанциясы 
ардагері Әділ Мамбетов, КТТ ардагері Сейсенбі Шермаханов пен Қазалы вагон 
пайдалану депосы ардагері Ертуған Қабыловтар аты алдыңғы кезекте аталады.  
Бұл жолы да  шаршы тақтада ойын көрігін қыздырған ардагерлердің барлығына 
естелікке ынталандыру сыйлығы беріліп, екінші турдан қарсыласын қапы 
қалдырып жүлделі орынға көтерілген Поштабек Нарманов 3-орын, Тұрақбай 
Қалиев 2-орын алса, әріптестерінің бәрінен зерделі сайыстың жеңімпазы 
атанған Әділ Мамбетов 1-орын алды, жүлдегерлерге бағалы сыйлықтар берілді.

Азамат ҚҰЛЫМБЕТ, Қызылорда

ҰЛТТЫҚ ӨНЕРДІ  ҰЛЫҚТАҒАН
Аймаққа танымал Қалмағанбетовтер еңбек әулетінен шыққан 
Жазира Қызылорда магистральдық желі бөлімшесінің көпсалалы 
қызмет көрсету  орталығының жетекші маманы. Әріптестері оны 
он саусағынан өнер тамған шебер ретінде де таниды. 

МАҚСАТ – ТҰРМЫС САПАСЫН АРТТЫРУ
Семей ЖТ бөлімшесінде саяси кеңес отырысы болып өтті. Күн 
тақырыбындағы басты мәселелер әлеуметтік аз қамтылған отба-
сыларға жәрдем беру түрлері, еңбекақысы төмен қызметкерлердің 
тұрмыс сапасын көтеру және теміржолшылардың кәсіби әлеуетін 
арттыру бағытындағы шараларға талдау жасау болды.

ЖАЗЫП ҚОЙҒАН ХАТПЕН ТЕҢ

В Костанайском отделении ГП 
прошла акция под говорящим на-
званием: «Никотин – на витамин!». 
У входа в здание члены профсоюза 
предлагали железнодорожникам и 
просто посетителям обменять си-
гареты на яблоки, мандарины или 
витамины. И надо признать, свои 

сигареты в обмен на витамины те 
отдавали весьма охотно. 

–  Мы преследуем благую цель: 
отучить наших коллег от курения, 
приобщить их к здоровому образу 
жизни, и уверены, что после се-
годняшнего мероприятия многие 
бросят курить и станут следить за 

НА ЗАРЯДКУ СТАНОВИСЬ!

Сплотить коллектив и найти стру-
ну доверия  вовсе не просто. Медет  
внимателен при обсуждении лич-
ных трудностей работников, своим 
оптимистическим подходом к про-
блемам вызывает веру в свои силы. 
С ним легко разговаривать на лю-
бую тему, люди идут за ним, так как 
верят, что в случае необходимости 
он придет на помощь. Когда человек 
доверяет людям, они в большинстве 
своем платят ему тем же.

Говоря об имидже профсоюз-
ного работника Медета Бурум-
баева, хочется подчеркнуть его 
компетентность, мотивационную 
готовность, ответственность и ре-
зультативность в работе. Он знает 
всех своих работников и даже чле-
нов их семей, знает их проблемы 
и с удовольствием идет навстре-
чу людям. Семьдесят процентов 
своего рабочего времени Медет 
Серикович проводит на линейных 
подразделениях.

Он родился в Восточно-Казахстан-
ской области, имеет  высшее юри-
дическое образование, а с железной 
дорогой знаком с детства. Практиче-
ски все его родственники связаны со 
стальной магистралью, отдали ей ни 
один десяток лет верного служения. 
Трудовая деятельность Медета в сис-
теме железнодорожного транспорта 
началась  с самой профилирующей 
рабочей профессии в путевом хозяй-
стве – монтера пути. Надо сказать,  
что коллектив Алматинской дистан-
ции пути встретил молодого челове-
ка радушно,  закоренелые  путейцы 
всегда поддерживали его, разглядев  
в нем напористость и ответствен-
ность. И немудрено, что уже через 
два года Медет становится техни-
ком, а позже  – инспектором по ка-
драм. Кадровая работа внесла свои 
коррективы, он стал более близок 
к людям, научился  составлять пси-
хологический портрет работника, а 
главное – убеждать и «достучаться» 
до каждого. И не случайно в январе 
2016 года коллектив Алматинской 

дистанции пути на отчетно-выбор-
ной профсоюзной конференции 
единогласно избрал Медета Бурум-
баева  председателем профсоюзного 
комитета.    

 Медет  умело отстаивает инте-
ресы  трудящихся, при этом ведет 
конструктивный диалог с админи-
страцией, приводя веские доводы. 
Он отлично берется за организацию 
любого праздника, будь то темати-
ческое или развлекательное меро-
приятие. Он убежден, что только в 
единой связке с профсоюзом можно 
добиться производственного роста 
и, как следствие, улучшения усло-
вий труда и быта работников. Самое 
непосредственное участие прини-
мает в развитии социальной сферы 
– это и культурно-массовая работа, 
и спортивные мероприятия, и оздо-
ровление трудящихся и их семей.

 – Работая в профсоюзе, очень 
важно подпитывать свою веру в то, 
что он нужен, что от нас ждут кон-
кретную помощь, ведь и админист-
рация, и профсоюз заинтересованы 
в стабильной работе и ровном пси-
хологическом климате в коллекти-
ве,  – говорит  Медет.

Он участник  всех молодежных 
форумов профсоюза железнодорож-
ников, призер ежегодной молодеж-
ной премии «Жас кәсіби маман» в 
номинации «Молодой профсоюз-
ный работник года», отмечен мно-
жеством благодарственных писем 
и почетных грамот. Но наивысшей 
наградой, подаренной ему самой 
судьбой, считает свою семью. С лю-
бимой женой воспитывает троих 
сыновей. 

Глядя на подтянутого, всегда 
энергичного и целеустремленного 
Медета Бурумбаева, можно ответ-
ственно утверждать, что именно 
таким и должен быть профсоюзный 
лидер, стоящий на защите прав и 
интересов трудящихся. 

 Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

                      Фото автора

ниетті. Мұның өзі әлеуметтік 
ахуалы төмен отбасылар үшін 
айтарлықтай үлкен көмек бола-
ры сөзсіз.

Жиын барысында бұдан өзге 
де қызмет барысына қатысты 
бірқатар мәселелер сарапқа 
түсті. Атап айтсақ, Семей темір-
жолының көліктік хаб бойын-
ша маңызды орын алатынына 
тоқталып өткен Марлен Кәрімұлы 
автокөліктен теміржолға ауысып 
жатқан жүк көлемі жайында да 
сөз етті. Сонымен қатар, өткен на-
урыз айының 11-ші жұлдызынан 
бастап семейлік теміржолшы-
лар қағазсыз жұмыс жүргізуге 
100 пайыз көшкендіктен жүк 
жеткізудің электронды түрі 
тиімділікті арттырып отырғаны 
да сөз болды.

Жиын соңында қатысушылар 
бөлімше басшылығы тарапынан 
жергілікті теміржолшылардың 
әлеуметтік мәселелерін шешу мен 
қызметкерлердің тұрмыс сапасын 
арттыруда жоғары деңгейдегі бел-
сенділік бар екендігін атап өтті.

Қуан ЕРТІС, 
Семей

Жуырда «Әскерилендірілген теміржол күзеті» АҚ Семей филиа-
лында еліміздегі діни ахуал және зайырлы қоғамдағы дінаралық 
қатынастар бойынша келелі жиын болып өтті. 

Онда дін мәселелерін зерттеу орталығының мамандары кең 
көлемде баяндама жасап, толыққанды мағлұмат берді. Қазіргі таңда 
еліміз бойынша діни ахуал тұрақты болғанымен астыртын әрекет 
ететін жат болмыстағы жымысқы топтардың бар екендігі ақиқат. 
Осы тарапта ресми мәліметтермен бөліскен мамандар дәстүрлі емес, 
деструктивті діни ағымдар сипатымен таныстырып өтті. Сонымен 
қатар, мемлекеттік саясаттың дінге және діни ұйымдарға көзқарасы 
мен әр азаматтың діни тұрғыдан сауатты болуының да маңыздылығы 
атап көрсетілді. 

Басқосу барысында ұлттық танымға негізделген ата дініміздің 
құндылықтары, толеранттылық мәселелері жөнінде де тұшымды 
әңгіме өрбіді. Сондай-ақ, ҚР «Діни қызмет және діни бірлестіктер» 
туралы заңнамасының басымдықтары жайында да кең көлемде сөз 
болды. Бұдан өзге қызметкерлерге заңсыз миссионерлік жүргізудің 
Заң алдындағы жауапкершілігі бойынша да түсінік берілді. 

Жиын азаматтық қоғам мен конфессияаралық қатынастар 
тақырыбында сауал-жауапқа ұласты.  

Қуан ЕРТІС, Семей

ДЕНСАУЛЫҚ КҮНІ ӨТТІ

РУХАНИЯТ

ЖАТ АҒЫМДАРДАН 
САҚТАНДЫРДЫ

Ақтөбе  ЖТ бөлімшесінде  «Денсаулық күні» 
ұйымдастырылды.  Акцияны өткізуге кәсіп-
одақ ұйымы бастама көтерген болатын. 
«Медикер» медицина орталығының маман-
дары қан тапсыруға келіскен еріктілердің  
алдымен денсаулығын тексерді. 

Теміржолшылардың  артериальдық 
қан қысымы, қан құрамындағы қант 
мөлшері тексеріліп,  дәрігерлік кеңес 
берілді. «Бүгінгі  «Денсаулық күні» ак-
циясы аясында 250 теміржолшы қан 
тапсырды.  Бұл үлкен қайырымдылыққа 
негізделген қоғамдық шара деп айтуға 
болады», – дейді Ақтөбе жүк тасымалы 
мекемесінің кәсіподақ төрағасы Самат  
Ұлмағамбетов. 

Дәрігерлер теміржолшыларға қан 
тапсырудың денсаулыққа пайдалы 
екенін түсіндірді. Қан берген адамның 
ағзасы тазарып, қысымы реттеледі. 
Сондықтан дәрігерлер жылына кем де-
генде үш рет донор болуға кеңес берді. 

«Бүгін мен де қан тапсырдым. 
Өзімді жақсы сезініп тұрмын. Мұндай 
шараға қатысуым бірінші рет емес. 
Жылда үлесімді қосуға тырысамын. 
Өзім теміржол саласында 1995 жыл-
дан жұмыс жасаймын. Техникалық 
бөлімде станциялардың құжаттарын 
пысықтаумен айналысамын»,  – дейді 
теміржолшы Қоблан Бектұрғанов. 

Донор болу акциясынан кейін те-
міржолшы жастар  «Никотинге – ви-
тамин» шарасын ұйымдастырды. 
Әріптестеріне шылымның орнына 
жеміс ұсынылды.

Сонымен қатар теміржолшылар 
жаттығу жасап, денсаулық акциясы-
нан көңілді тарасты.

Ардақ ЕРУБАЕВА, Ақтөбе
Суретті түсірген автор

В Костанайском отделении грузовых перево-
зок продолжаются мероприятия, направлен-
ные на пропаганду здорового образа жизни 
среди работников предприятия. 

своим здоровьем, – говорит глав-
ный эксперт Костанайского фили-
ала ОО «Казахстанский отраслевой 
профсоюз работников железнодо-
рожного, автомобильного, воздуш-
ного и водного транспорта» Жанат 
Аманбаева.  

Между тем одной лишь борьбой 
с курением члены профсоюза, взяв-
шиеся пропагандировать здоровый 
образ жизни и спорт, не ограничи-
лись. В этот же день уже в здании 
вокзала станции Костанай с желез-
нодорожниками прошли трениров-
ки по бодифлексу под руководством 
тренера Татьяны Самсоновой. Учас-
тие в этом фитнес-мероприятии 
приняли более 30 работников же-
лезной дороги, преимущественно 
молодые женщины. 

Здесь же, в здании вокзала, про-
шел и флешмоб на тему: «Здоровье 
для всех», во время которого ра-
ботники выстроились в несколько 
рядов на лестнице вокзала с шара-
ми и буквами в руках, образовав 
слово  «Казпрофтранс». Все вместе 
они произносили лозунги, в том чи-
сле: «Здоровым быть – здорово!». 
Участниками и зрителями этого 
мероприятия стали и пассажиры.  

Аслан КУДАБАЕВ, Костанай
Фото автора

АЛГОРИТМ УСПЕХА
Если человек уважа-
ет людей, относится к 
ним доброжелательно, 
склонен оказывать им 
помощь, способен к со-
переживанию, и дела-
ет это всякий раз, ког-
да этого от него ждут, 
люди будут тянуться 
к нему. Это напрямую 
относится  к председа-
телю профсоюзного 
комитета Алматинской 
дистанции пути Медету 
Бурумбаеву. Ведь лиде-
рами не рождаются, 
ими становятся. 

КЕЗДЕСУ
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